

Inhalt

Felix Ackermann und Agnieszka Pufelska

Preußen postkolonial. Ansätze zu einer Geschichte polnisch-preußischer Asymmetrie

Postcolonial Prussia. Approaching a History of Polish-Prussian Asymmetry 529

Roi Ball

Child Displacement and Internal Colonization in Prussian Poland before World War I

534

Daniel Benedikt Stienen

Das Ansiedlungsdorf als nationaler Schmelztiegel? Regionale Binnendifferenzierungen eines ethnodemografischen Projekts um 1900

The Settler Village as a National Melting Pot? Regional Differentiations of an Ethno-Demographic Project around 1900 563

Justyna Aniceta Turkowska

Kolonisator:innen und Kolonisierte im Zwiegespräch. „Koloniale Agitation“ in den Ostprovinzen des Deutschen Reiches

Colonizers and Colonized in Dialogue. “Colonial Agitation” in the Eastern Provinces of the German Empire 589

Philipp Kröger

Die Grenzen des Vergleichs. Die statistische Vermessung der östlichen Grenzregionen des Kaiserreichs und die Unterschiede deutscher Herrschaft in Übersee und Europa

The Limits of Comparison. The Statistical Measurement of Ethnicity in Germany’s Eastern Borderlands and the Varieties of German Colonial Rule in Eastern Europe and the Oversea Territories 623

Clara Maddalena Frysztacka

Zeitliche Tiefe und Begegnungsgeschichten. Die imperial-kolonialen Werkzeuge des polnischen historischen Wissens über den Osten

Temporal Depths and Histories of Encounters. The Imperial and Colonial Tools of Polish Historical Knowledge of the East 648